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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro kulturu, památkovou péči, 
výstavnictví a podporu cestovního ruchu 
ZHMP 

 

ZÁPIS z 4. jednání 

Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP  
konaného dne 7. 6. 2023 ve 13:00 hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Jan Wolf, Martin Benda, Jan Hušbauer, David Kašpar, Albert Kubišta, Marcela Melková, Magdalena 

Valdmanová, Ondřej Vykoukal, Michal Krutský (tajemník) 

Omluveni: Daria Křivánková, Pavel Kuře (na část jednání), Hana Třeštíková (na část jednání) 

Hosté: Kateřina Opatrná, Bohuslava Fuxová, Barbora Landová, Ema Pospíšilová, Filip Kazda, Petr Blažek, Tomáš 
Foltýn, Jakub Nekolný, Jiří Sulženko, František Cipro, Iveta Jechová, Tamara Hegerová, Andrea 
Skorkovská, Jan Kalous, Hana Kordová Marvanová, Jiří Skalický, Kateřina Hakenová, Daniela Jelínková, 
Ivo Macek, Martin Krupauer, Šárka Homolová, Vita Slabochová    

Jednání řídil: Jan Wolf, předseda Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu 
ZHMP       

 

Návrh programu: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Schválení programu 

3. Schválení zápisu z 2. jednání Výboru dne 5. 4. 2023 

4. Schválení zápisu z 3. jednání Výboru dne 2. 5. 2023 

5. Volba ověřovatele 

6. Termíny jednání Výboru v 2. pol. 2023 

7. Představení činnosti a rozvoje Národní knihovny České republiky 

8. Prezentace aktuálního stavu projektu "Vltavská filharmonie" 

9. Informace ke stavu projektu rekonstrukce Domu pážat 

10. Představení projektu stálé expozice Muzea paměti XX. století v Domě pážat 

11. k Memorandu o spolupráci na projektech vývoje automatizovaného sběru dat a jejich evaluace v oblasti kultury 
mezi hlavním městem Prahou a statutárním městem Brnem 

12. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Jednání řídil Jan Wolf, předseda Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu 
ZHMP, který přivítal účastníky na čtvrtém řádném jednání Výboru, zřízeného usnesením ZHMP ze dne 16. 2. 2023. 
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2. Schválení programu 

Předseda Wolf představil program jednání Výboru a vyzval členy Výboru, zda má někdo připomínky k navrženému 
programu nebo další návrhy. 

Předseda Wolf navrhl dozařazení bodů „Navýšení příjmů hl. m. Prahy v oblasti cestovního ruchu a zohlednění 
navýšení místního poplatku z pobytu v hl. m. Praze v návrhu rozpočtu hl. m. Prahy pro rok 2024“ a „Individuální 
účelová dotace – Celoroční činnost Kampusu Hybernská, z.ú.“, což bylo ostatními členy Výboru akceptováno. 
Zařazeno jako body č. 9 a č. 10. 
 

Hlasování o upraveném návrhu programu: 
 

PRO: 9  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 2  SCHVÁLENO 

3. Schválení zápisu z 2. jednání Výboru dne 5. 4. 2023 

Předseda Wolf se dotázal, zda má někdo připomínky k zápisu z 2. jednání Výboru ze dne 5. 4. 2023, jehož 
ověřovatelkou byla Daria Křivánková, a požádal o jeho schválení. 
 

Hlasování o schválení zápisu: 
 

PRO: 9  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 2  SCHVÁLENO 

4. Schválení zápisu z 3. jednání Výboru dne 2. 5. 2023 

Předseda Wolf se dotázal, zda má někdo připomínky k zápisu z 3. jednání Výboru ze dne 2. 5. 2023, jehož 
ověřovatelem byl Albert Kubišta, a požádal o jeho schválení. 
 

Hlasování o schválení zápisu: 
 

PRO: 9  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 2  SCHVÁLENO 

5. Volba ověřovatele 
 

Předseda Wolf navrhl jako ověřovatele zápisu ze 4. jednání Výboru Alberta Kubištu, který s tímto souhlasil. 
 

Hlasování o volbě ověřovatele: 
 

PRO: 9  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 2  SCHVÁLENO 

6. Termíny jednání Výboru v 2. pol. 2023 

Předseda Wolf navrhly termíny jednání Výboru v 2. pol. 2023, a to 13. 9. v 13:00 hod., 4. 10. v 13:00 hod.,  
1. 11. v 13:00 hod., a 13. 12. v 12:00 hod., což bylo přítomnými členy Výboru akceptováno. 

7. Představení činnosti a rozvoje Národní knihovny České republiky 

Předseda Wolf uvedl bod programu jednání Výboru, přivítal na dnešním jednání Výboru Mgr. Tomáše Foltýna, 
generální ředitel Národní knihovny ČR, který seznámil přítomné členy Výboru a hosty se svou prezentací zahrnující 
historii Národní knihovny ČR, její klíčové činnosti a otázku využití a setrvání knihovny v prostorách Klementina  
(viz Příloha č. 1 – Prezentace Národní knihovny ČR). 

Předseda Wolf poděkoval Mgr. Foltýnovi za podrobnou prezentaci a předal slovo Mgr. Františku Ciprovi – předseda 
představenstva Prague City Tourism, a.s., který seznámil přítomné členy Výboru a hosty se svou prezentací ve věci 
návštěvnosti objektu Astronomické věže Klementina (viz Příloha č. 2 – Prezentace PCT - Klementinum) a konstatoval, 
že aktuální čísla a výhled jsou velice pozitivní a spolupráce s Národní knihovnou ČR na tomto projektu byla již nyní 
správným a úspěšným krokem. 

Předseda Wolf poděkoval Mgr. Ciprovi za prezentaci a otevřel diskusi k projednávanému bodu. 

Martin Benda poděkoval Mgr. Foltýnovi za účast a prezentaci na dnešním jednání Výboru a vznesl dotaz 
k problematice rekonstrukce prostor Klementina, na což reagoval Mgr. Foltýn s tím, že ceny stavebních prací 
dramaticky vzrostly a rovněž s tímto ohledem je plánována postupná rekonstrukce. 

Bez dalších přihlášených předseda Wolf poděkoval Mgr. Foltýnovi a Mgr. Ciprovi za prezentace a diskusi ukončil.  
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8. Navýšení příjmů hl. m. Prahy v oblasti cestovního ruchu a zohlednění navýšení místního poplatku z pobytu v hl. m. 
Praze v návrhu rozpočtu hl. m. Prahy pro rok 2024 

Předseda Wolf konstatoval, že vzhledem k nepřítomnosti zástupců projektu Vltavské filharmonie se bude pokračovat 
dalším bodem schváleného programu jednání „Navýšení příjmů hl. m. Prahy v oblasti cestovního ruchu a zohlednění 
navýšení místního poplatku z pobytu v hl. m. Praze v návrhu rozpočtu hl. m. Prahy pro rok 2024“ a uvedl,  
že s ohledem na přijatá usnesení Rady a Zastupitelstva hl. m. Prahy a podepsané předmětné Memorandum je 
vhodné usilovat o navýšení místního poplatku a zohlednit toto navýšení již v návrhu rozpočtu hl. m. Prahy pro rok 
2024. Součástí a cílem této iniciativy by mělo být rovněž další navýšení poplatku na 100 Kč, přičemž změna musí být 
prosazena v Poslanecké sněmovně ČR. Zároveň by mělo být zajištěno, aby objem ve výši 130 mil. Kč byl nadále zpět 
investován do podpory cestovního ruchu. 

Pavel Kuře se připojil k jednání Výboru, přítomno 10 členů Výboru. 

Mgr. Cipro seznámil členy Výboru a přítomné hosty se stručnou prezentací (viz Příloha č. 3 – Prezentace PCT 
k úpravě místního poplatku) a uvedl doplňující informace k projednávanému materiálu. 

MgA. Jiří Sulženko, Ph.D. – ředitel odboru KUC MHMP, uvedl doplňující informace k projednávanému bodu a přiblížil 
mechanismus podpory cestovního ruchu rovněž v kontextu s iniciativou na další navýšení místního poplatku z pobytu 
v hl. m. Praze.  

Pavel Kuře se vyjádřil k projednávanému bodu a upozornil, že by v rámci příjmů z oblasti cestovního ruchu měla být 
navýšena rovněž podpora péče o památky. 

David Kašpar uvedl, že s tímto návrhem souhlasí a že podporuje navýšení místního poplatku z pobytu. 

Martin Benda a Hana Třeštíková uvedli, že rovněž s doporučením souhlasí a dále se vyjádřili k projednávanému 
bodu. 

Předseda Wolf poděkoval Mgr. Ciprovi za prezentaci, bez dalších přihlášených diskusi uzavřel a vyzval členy Výboru 
k hlasování o návrhu usnesení. 
 

Návrh usnesení: 

Výbor pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP, v návaznosti na usnesení 
Rady hl. m. Prahy č. 2581 ze dne 25. 10. 2021, Memorandum o vzájemné spolupráci v souvislosti s úpravou 
místního poplatku z pobytu v hl. m. Praze, uzavřené mezi hl. m. Prahou, Asociací hotelů a restaurací České 
republiky z.s. a Prague City Tourism a.s. a navazující usnesení Zastupitelstva hl. m. Prahy č. 32/81 ze dne 16. 12. 
2021, a rovněž s ohledem na souhlasné stanovisko odborné sekce kultury, cestovního ruchu a kreativních 
průmyslů Hospodářské komory hl. m. Prahy 

  I. doporučuje 

 1. Radě hl. m. Prahy, aby při sestavování návrhu rozpočtu hl. m. Prahy pro rok 2024 zohlednila závěry 
uzavřeného Memoranda, a to v souvislosti s navýšením místního poplatku z pobytu v hl. m. Praze  
na dvojnásobek aktuální výše poplatku 

2. Radě hl. m. Prahy, aby hl. m. Praha využilo svou zákonodárnou iniciativu při iniciaci novely zákona  
č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích tak, aby hl. m. Praha mělo možnost lépe kompenzovat výdaje, které 
každoročně má v souvislosti s cestovním ruchem na území hl. m. Prahy 

  

 Hlasování o návrhu usnesení: 

PRO: 10  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 1  SCHVÁLENO 

9. Individuální účelová dotace – Celoroční činnost Kampusu Hybernská, z.ú. 

 Předseda Wolf uvedl bod programu jednání a předal slovo MgA. Sulženkovi, Ph.D., který se nejprve omluvil  
za dodatečné předložení materiálu, nicméně v pondělí přes podatelnu MHMP obdržel odbor KUC MHMP žádost  
o individuální účelovou dotaci na celoroční činnost Kampusu Hybernská, z.ú., přičemž situace zapsaného ústavu je 
nezáviděníhodná a hledá se způsob, jak systémově financovat ústavy, jejichž zřizovatelem je hl. m. Praha a uvedl 
dále bližší informace k této problematice. Dále upozornil, že vzhledem ke krátkému času od doručení nejsou 
k žádosti Kampusu Hybernská, z.ú. zpracovány posudky hodnotitelů. Žadatel žádá o 16 mil. Kč, přičemž částka  
8,8 mil. Kč je v kap. 06 pro tyto účely alokována. 
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Ema Pospíšilová – ředitelka Kampusu Hybernská, z.ú. seznámila přítomné členy Výboru a hosty se svou prezentací  
a upozornila, že kompetenčně nyní Kampus Hybernská spadá pod radního Mazura, přičemž kompetenční přesuny 
stále trvají. Dále upozornila, že alokovaná částka je pro fungování ústavu v současné době nedostatečná. 

 

 Předseda Wolf poděkoval za prezentaci a otevřel k projednávanému bodu diskusi. 
 

 Hana Třeštíková ocenila činnost, kterou vykonává Kampus Hybernská, z.ú. a rovněž s ohledem na finanční podporu 
dalších zapsaných ústavů, zřizovaných hl. m. Prahou, konkrétně Muzea paměti XX. století, doporučuje schválení 
finanční podpory pro rok 2023 ve výši 16 mil. Kč, na což reagoval předseda Wolf s tím, že bude navrhovat přidělení 
částky ve výši 8,8 mil. Kč, která je alokována v kap. 06. 

 

 Ondřej Vykoukal podpořil stanovisko Hany Třeštíkové na přidělení finanční podpory ve výši 16 mil. Kč a rovněž ocenil 
činnost Kampusu Hybernská a upozornil, že hl. m. Praha by se k financování jím založených zapsaných ústavů měl 
zodpovědně postavit. 

 

 Martin Benda rovněž ocenil činnost Kampusu Hybernská, ale upozornil na pozdní termín podání žádosti a chybějící 
stanovisko hodnotitelů. Vznesl dále doplňující dotaz k financování, na který reagovala Ema Pospíšilová. Martin Benda 
také uvedl, že podobně jako při založení Muzea paměti XX. století byl i zde předpoklad, že hl. m. Praha nebude 
jediným finančním podporovatelem zapsaného ústavu. 

 

 Pavel Kuře uvedl, že pokud je v kap. 06 alokována částka 8,8 mil. Kč, pak s tím lze těžko něco dělat, přestože činnost 
Kampusu Hybernská podporuje. 

 

 Předseda Wolf potvrdil, že navrhuje přidělení finanční podpory formou individuální účelové dotace pro Kampus 
Hybernská na rok 2023 ve výši 8,8 mil. Kč, s tím, že další finance doporučuje zástupcům zapsaného ústavu projednat 
zejména s radním Kováříkem. 

 

 David Kašpar uvedl, že se skutečně jedná o svízelnou situaci, je obtížné bez vyjádření hodnotitelů žádost posuzovat  
a ačkoliv podporuje činnost Kampusu Hybernská, pak tento případ je zcela nesystémový. 

 

 Albert Kubišta uvedl, že hl. m. Praha dává dotaci zapsanému ústavu již poněkolikáté, v rozpočtu na to nejsou 
dostatečné finance, k žádosti není žádné hodnocení a návrh na finanční podporu ve výši 16 mil. Kč je dán v podstatě 
„na stůl“, na což reagoval předseda Wolf a upozornil rovněž na pozdní podání této žádosti. 

 

 MgA. Sulženko, Ph.D. uvedl bližší informace ke komplikovanému systému financování zapsaných ústavů. 
 

 Marcela Melková uvedla, že žádost byla podána pozdě, chybí názor hodnotitelů a tuto situaci zapsaných ústavů je 
nutné systémově řešit. Zároveň uvedla, že dnes navrženou částku 16 mil. Kč bez chybějících informací a hodnocení 
nebude moci podpořit. 

 

 Předseda Wolf se dotázal Emy Pospíšilové, z jakého důvodu je žádost podána takto na poslední chvíli, na což 
reagovala Ema Pospíšilová s tím, že tento postup jí byl doporučen po konzultaci s radním Mazurem a o navýšení 
finanční podpory v rozpočtu hl. m. Prahy bude jednat s radním Kováříkem. 

 

 Hana Třeštíková uvedla, že dle jejího názoru je žádost Kampusu Hybernská o finanční podporu ve výši 16 mil. Kč 
opodstatněná, s ohledem na jeho činnost. 

 

 Pavel Kuře se dále vyjádřil k projednávanému materiálu.  
 

 David Kašpar formuloval návrh usnesení: Výbor pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního 
ruchu ZHMP, I. konstatuje, že částka 16 mil. Kč odpovídá reálným potřebám provozu Kampusu Hybernská, z.ú.,  
II. navrhuje přidělení individuální účelové dotace Kampusu Hybernská na celoroční činnost v roce 2023 ve výši  
8,8 mil. Kč tak, jak je alokována v kap. 06 rozpočtu hl. m. Prahy, III. doporučuje další zdroje pro financování Kampusu 
Hybernská, z.ú. také v jiných kapitolách rozpočtu hl. m. Prahy, které s činností Kampusu Hybernská, z.ú. souvisí,  
IV. doporučuje Radě hl. m. Prahy zajistit systémově správný způsob financování zapsaných ústavů zřizovaných hl. m. 
Prahou pro rok 2024 a následující. 

 

 Albert Kubišta uvedl, že schválení 8,8 mil. Kč s tím, že se zbylé finance někde seženou, připomíná trochu žádost  
o nezajištěný úvěr. 

 

 Bez dalších přihlášených předseda Wolf diskusi k projednávanému bodu uzavřel a vyzval k hlasování o návrzích 
usnesení a upřesnil, že nejprve bude hlasováno o návrhu usnesení Davida Kašpara s tím, že bude hlasováno o bodech 
I., III. a IV. návrhu usnesení Davida Kašpara, následně bude hlasováno o bodu II. návrhu usnesení Davida Kašpara, 
přičemž nebude-li schválen bod II., pak se bude hlasovat o návrhu Hany Třeštíkové na přidělení finanční podpory 
formou individuální účelové dotace na celoroční činnost Kampusu Hybernská, z.ú. pro rok 2023 ve výši 16 mil. Kč, což 
bylo přítomnými členy Výboru akceptováno. 
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Hlasování o bodech I., III. a IV. návrhu usnesení Davida Kašpara: 

Výbor pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP 

  I. konstatuje 

 že částka 16 mil. Kč odpovídá reálným potřebám provozu Kampusu Hybernská, z.ú. 

  III. doporučuje 

 další zdroje pro financování Kampusu Hybernská, z.ú. také v jiných kapitolách rozpočtu hl. m. Prahy, které 
s činností Kampusu Hybernská, z.ú. souvisí 

  IV. doporučuje 

 Radě hl. m. Prahy zajistit systémově správný způsob financování zapsaných ústavů zřizovaných hl. m. Prahou 
pro rok 2024 a následující 

 Hlasování o bodech I., III. a IV. návrhu usnesení Davida Kašpara: 

PRO: 9  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 1  NEPŘÍTOMEN: 1  SCHVÁLENO 

 

 

Hlasování o bodu II. návrhu usnesení Davida Kašpara: 

Výbor pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP 

  II. navrhuje 

 přidělení individuální účelové dotace Kampusu Hybernská na celoroční činnost v roce 2023 ve výši 8,8 mil. Kč 
tak, jak je alokována v kap. 06 rozpočtu hl. m. Prahy 

 Hlasování o bodu II. návrhu usnesení Davida Kašpara: 

PRO: 7  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 3  NEPŘÍTOMEN: 1  SCHVÁLENO 

 

 

Návrh usnesení Davida Kašpara: 

Výbor pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP 

  I. konstatuje 

 že částka 16 mil. Kč odpovídá reálným potřebám provozu Kampusu Hybernská, z.ú. 

  II. navrhuje 

 přidělení individuální účelové dotace Kampusu Hybernská na celoroční činnost v roce 2023 ve výši 8,8 mil. Kč 
tak, jak je alokována v kap. 06 rozpočtu hl. m. Prahy 

  III. doporučuje 

 další zdroje pro financování Kampusu Hybernská, z.ú. také v jiných kapitolách rozpočtu hl. m. Prahy, které 
s činností Kampusu Hybernská, z.ú. souvisí 

  IV. doporučuje 

 Radě hl. m. Prahy zajistit systémově správný způsob financování zapsaných ústavů zřizovaných hl. m. Prahou 
pro rok 2024 a následující 

  

 Hlasování o návrhu usnesení Davida Kašpara: 

PRO: 10  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 1  SCHVÁLENO 
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10. Prezentace aktuálního stavu projektu "Vltavská filharmonie" 

 Předseda Wolf se omluvil za nedorozumění s nepřítomností zástupců projektu „Vltavské filharmonie“ a předal slovo 
Ing. arch. Martinu Krupauerovi, který představil aktuální pokrok při realizace projektu „Vltavské filharmonie“  
(viz Příloha č. 4 – Prezentace Vltavské filharmonie) a provedl členy Výboru a přítomné hosty jednotlivými fázemi – 
vznik projektu, analýza, projektová dokumentace, realizace a provoz. 

  

 Předseda Wolf poděkoval Ing. arch. Krupauerovi za prezentaci a již dosažené výsledky v rámci realizace „Vltavské 
filharmonie“ a otevřel diskusi. 

 

 Martin Benda vznesl dotaz k otázce ekologické udržitelnosti stavby a přítomnosti zeleně v projektu, na což reagoval 
Ing. arch. Krupauer s tím, že projekt se od svého počátku vyvíjel a tato problematika je nyní již reflektována v rámci 
možností projektu. 

  

 Marcela Melková ocenila vítězný projekt „Vltavské filharmonie“ a upozornila, aby se kladl velký důraz na akustiku, 
jako klíčový prvek takovéto stavby. 

 

 Hana Třeštíková se omluvila z další účasti na jednání Výboru. Přítomno 9 členů Výboru. 
 

 Ondřej Vykoukal uvedl, že spolufinancování ze strany státu by v případě zamýšlené přítomnosti České filharmonie 
mělo být vyžadováno, na což reagoval předseda Wolf. Ing. arch. Krupauer zdůraznil, že v rámci stavby se počítá se 
stejným prostorem pro obě přítomná hudební tělesa sídlící v budově. 

 

 Pavel Kuře se vyjádřil k projednávanému bodu a vyslovil svou podporu projektu „Vltavské filharmonie“. 
 

 Bez dalších přihlášených předseda Wolf diskusi uzavřel a formuloval stanovisko Výboru, které bylo přítomnými členy 
Výboru akceptováno. 

 
 Stanovisko Výboru: 
 

 Výbor pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP bere na vědomí prezentaci 
aktuálního stavu projektu „Vltavské filharmonie“ a děkuje za aktuální stav projektu a dodržování harmonogramu 
realizace projektu, který počítá s uvedením do provozu v roce 2032. 

11. Informace ke stavu projektu rekonstrukce Domu pážat 

Předseda Wolf uvedl bod programu jednání Výboru a předal slovo PhDr. Janu Kalousovi, Ph.D. – ředitel Muzea 
paměti XX. století, z.ú., který shrnul vývoj problematiky sídla muzea od jeho vzniku, resp. projektu rekonstrukce 
Domu pážat. 

Bc. Vita Slabochová – HOM MHMP, seznámila přítomné členy Výboru a hosty s aktuálním vývojem, kdy minulý týden 
30. 5. 2023 bylo zahájeno zadávací řízení, lhůta podání nabídek je do 29. 6. 2023 a předpokládaný termín uzavření 
smlouvy je srpen 2023. 

Předseda Wolf poděkoval za shrnutí aktuálního stavu projektu rekonstrukce Domu pážat a doplnil, že předpokládaná 
hodnota veřejné zakázky je cca 48 mil. Kč bez DPH a termín dokončení je 12 měsíců od výběru zhotovitele. 

Bez přihlášených do diskuse předseda Wolf projednávání bodu uzavřel. 

12. Představení projektu stálé expozice Muzea paměti XX. století v Domě pážat 

Předseda Wolf uvedl bod programu jednání Výboru a předal slovo PhDr. Petru Blažkovi, Ph.D. – vedoucí oddělení 
historického vzdělávání Muzea paměti XX. století, z.ú., který přítomné členy Výboru a hosty podrobně seznámil 
s prezentací libreta stálé expozice Muzea paměti XX. století v Domě pážat (viz Příloha č. 5 – prezentace stálé 
expozice MPXX) s názvem „Československo a totalitarismus“. 
 

Předseda Wolf poděkoval PhDr. Blažkovi, Ph.D. za vyčerpávající prezentaci a otevřel diskusi. 
 

Martin Benda vznesl dotaz, zda bude libreto ještě oponováno nezávislými, ideálně také zahraničními osobnostmi,  
a kdy bude tato oponentura představena, na což reagoval PhDr. Blažek, Ph.D., s tím, že tyto oponenty v těchto dnech 
vybírá správní rada muzea a termín je do září t.r., nicméně toto je plně v kompetenci správní rady muzea. 
 

Pavel Kuře podpořil projekt stálé expozice muzea a uvedl, že expozici by měly dělat odborníci a ti si za kvalitu 
ponesou odpovědnost, na což reagoval PhDr. Blažek, Ph.D. Martin Benda uvedl, že kontrola musí probíhat s ohledem 
na vynaložení veřejných peněz na tuto expozici. 
 

Marcela Melková se omluvila z další účasti na jednání Výboru. Přítomno 8 členů Výboru. 
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Hana Kordová Marvanová uvedla, že oponenturu by měli provést tři odborníci a termín vyhotovení je do září 2023, 
přičemž tyto oponentury budou samozřejmě uveřejněny. 
 

PhDr. Blažek, Ph.D. uvedl doplňující informace k projednávanému bodu. 
 

Bez dalších přihlášených předseda Wolf diskusi k projednávanému bodu uzavřel. 

13. k Memorandu o spolupráci na projektech vývoje automatizovaného sběru dat a jejich evaluace v oblasti kultury 
mezi hlavním městem Prahou a statutárním městem Brnem 

Předkladatel: MgA. Jiří Sulženko, Ph.D. – ředitel KUC MHMP 

Předseda Wolf uvedl bod programu jednání Výboru a předal slovo MgA. Sulženkovi, Ph.D., který představil 
připravované Memorandum o spolupráci na projektech vývoje automatizovaného sběru dat a jejich evaluace  
v oblasti kultury mezi hlavním městem Prahou a statutárním městem Brnem, který se týká sběru dat v kulturním  
a kreativním sektoru. Zároveň je ambicí vytvořit základ pro další jednání s Ministerstvem kultury ČR, aby se tento 
systém používal následně na celostátní úrovni. 

MgA. Sulženko, Ph.D. uvedl, že vzhledem k časovým okolnostem se po jednání Výboru nebude konat plánovaná 
prezentace dotačního systému, ale daná prezentace bude součástí zápisu z dnešního jednání Výboru (viz Příloha č. 6 
– Prezentace dotačního systému HMP v oblasti kultury a umění). 

Ondřej Vykoukal se vyjádřil k projednávanému bodu, na což reagoval MgA. Sulženko, Ph.D. 

Martin Benda poděkoval za tuto iniciativu a navrhl zvážit přizvání Asociace krajů ČR ke spolupráci na těchto 
projektech. 

Bez dalších přihlášených předseda Wolf diskusi uzavřel a vyzval k hlasování o návrhu usnesení. 
 

Návrh usnesení: 

Výbor pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP 

  I. doporučuje 

radnímu JUDr. Jiřímu Pospíšilovi předložit Radě HMP Memorandum o spolupráci na projektech vývoje 
automatizovaného sběru dat a jejich evaluace v oblasti kultury dle přílohy č. 1 tohoto usnesení k projednání 

 

Přílohy: 

Příloha č. 1 k návrhu usnesení ZHMP 
Důvodová zpráva 
 
  

 Hlasování o návrhu usnesení: 

PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽELO SE: 0  NEPŘÍTOMEN: 3  SCHVÁLENO 

14. Různé 

Bez dalších návrhů či připomínek k bodu „Různé“ předseda Wolf poděkoval členům Výboru a hostům, upozornil  
na termín následujícího jednání Výboru, a to dne 13. 9. 2023, od 13:00 hod., a v 15:57 hod. ukončil jednání Výboru. 
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Podepisovatel 

zápisu: Jan Wolf, předseda Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu 
ZHMP 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Albert Kubišta, člen Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu 
ZHMP  

 
 

 

 
 

Zapsal:  Bc. Michal Krutský, tajemník Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního 
ruchu ZHMP  

 

 

  


